
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-03-30, § 12 

 
 Tid: 30 mars 2006 kl 15.00 – 15.25 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 2006-03-30 
  

Leif Rönngren   Mikael Söderlund 
  

Närvarande:  
 

Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Mikael Söderlund (m), vice ordförande 
Hasan Dölek (s) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Martina Lind (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 
Anna Wersäll (m), §§ 1-12 och 14-37 

 
Ersättare 

 Helena Bonnier (m), tjänstgörande § 13 
Maurice Forslund (kd) 
Per Hallerby (fp) 
Gunilla Hansson (s) 
Kenneth Nilsson (s), tjänstgörande 
Bengt Sandberg (s) 
Ewa Schenström (m) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
Jan Tigerström (m) 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved (§§ 1-13 och 15-37) och nämndsekreteraren Hans 
Engstrand. Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Anita Forsberg, Lars 
Fränne, Lennart Gustafsson, Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Torsten Samuelsson samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. Ordföranden Leif Rönngren (s) hälsade 
nye ledamoten Gabriel Marawgeh (kd) och nye ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) 
välkommna till nämnden. 

 
 § 12 



  

Återredovisning av förutsättningar för ett nytt stadsbibliotek. 
Programförutsättningar och kostnadsbedömningar 
Dnr M2005-000-01004 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret m fl hade den 9 mars 2006 avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser 
marknämnden - enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner för egen del föreliggande programförutsättningar och 

kostnadsbedömningar för ett nytt stadsbibliotek. 
2 Nämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen för godkännande. 
3 Nämnden överlämnar ärendet till Norrmalms stadsdelsnämnd för kännedom. 
4 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 
5 Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa intentionsavtal rörande framtida 
 utveckling av fastigheten Spelbomskan 12, mellan marknämnden och Hotelinvest 
 & C:o KB, i enlighet med till utlåtandet bilagda avtal och justerar även detta 
 beslut omedelbart. 
 

Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorens förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga D1. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att godkänna kontorens förslag  
samt att därutöver anföra följande: 

 
I det i övrigt gedigna arbetet med förutsättningar för ett nytt stadsbibliotek saknas 
perspektivet på de yttre kvaliteterna som byggnaderna och dess omgivning har. 
Med tanke på att platsen kommer besökas av än fler människor i framtiden är det 
väsentligt att ansvar för att utveckla yttre kvaliteter utifrån platsens unika 
förutsättningar finns med i tävlingsprogrammet för bedömning av förslagen. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), 
Anna  Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp), Martina Lind (fp) och Gabriel Marawgeh (kd) 
enligt kontorens förslag. 
 

Särskilda uttalanden 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m), 
Anna Wersäll (m) och Gabriel Marawgeh (kd) enligt bilaga D2. 
 
Ledamöterna Ulf Fridebäck (fp) och Martina Lind (fp) enligt bilaga D3. 
 



  

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 12, bilaga D1 
 
   Marknämnden 2006-03-30 
 
   Tillhör ärende nr 12 
 
   Återredovisning av förutsätt- 
    ningar för ett nytt Stadsbibliotek. 
 
   Leif Rönngren m fl (s) 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Åsa Romson (mp) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att godkänna kontorens förslag  
 
samt 
 
att därutöver anföra följande 

 
I det i övrigt gedigna arbetet med förutsättningar för ett nytt stadsbibliotek 
saknas perspektivet på de yttre kvaliteterna som byggnaderna och dess 
omgivning har. Med tanke på att platsen kommer besökas av än fler 
människor i framtiden är det väsentligt att ansvar för att utveckla yttre 
kvaliteter utifrån platsens unika förutsättningar finns med i 
tävlingsprogrammet för bedömning av förslagen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  

 
   Tillhör § 12, bilaga D2 
 
   Marknämnden 2006-03-30 
 
   Tillhör ärende nr 12 
   
   Återredovisning av förutsätt- 
    ningar för ett nytt Stadsbibliotek. 
 
   Mikael Söderlund m fl (m) 
   Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
 
Särskilt uttalande 

 
Det är bra att projektet nu föreslås få en striktare inriktning som också beräknas 
innebära lägre kostnader. Projektets fokus bör ligga på biblioteksfunktionen.  
 
Den sammanblandning av roller som sker när juryn kommer att bestå av flera politiker 
känns inte alls bra. Politikerna har det övergripande ansvaret för t ex ekonomi men bör 
inte ha ansvaret när det gäller gestaltning. Detta bör överlämnas åt sakkunniga. 
 
 
 
 
 
 
 



  

 
   Tillhör § 12, bilaga D3 
 
   Marknämnden 2006-03-30 
 
   Tillhör ärende nr 12 
 
   Återredovisning av  
   förutsättningar för ett nytt  
   stadsbibliotek. 
 
   Ulf Fridebäck m fl (fp) 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 

 
Det är glädjande att det av folkpartiet initierade förslaget om en utbyggnad av det 
världsberömda stadsbiblioteket nu äntligen blir av. Det är dock illavarslande att de 
ursprungliga förutsättningarna för utbyggnaden har förändrats. Att föreslå en 10 procent 
mindre utbyggnadsvolym än vad som bedömts vara behovet är olyckligt.  
 
 
 
 
 
 


